

BiD

BAOBAB INTELLIGENCE & DEVELOPMENT
Data, Analytics and Strategies

PROGRAMME DE STAGE BiD

COHORTE 1



DESCRIPTION

Le développement du Capital Humain étant l'un des piliers essentiels pour Baobab Intelligence & Development, nous mettons en œuvre diverses pratiques afin de nous aligner avec cette approche. Dans ce cadre, l'une de nos activités phares cette année fut le lancement de notre programme de stage qui vise à générer un vivier de talents constitué de jeunes professionnels ayant des formations et des expériences différentes, provenant des meilleures universités Maliennes et de la diaspora.

Nous venons de finaliser la sélection de la première cohorte et nous avons le plaisir de vous présenter les profils que nous avons sélectionné. Ces stagiaires seront d'un apport critique à BiD, ainsi qu'aux entreprises Maliennes afin qu'elles puissent se hisser sur le rang mondial en termes d'expertise, de fourniture de produits et services de qualité.

PROFILS
SELECTIONNÉS





Hawa CAMARA

Institut des Sciences
Politiques, Relations
Internationales et
Communication (ISPRIC),
Bamako, Mali

**PROFIL À BID:
EVALUATION D'IMPACTS &
ANALYSE DE DONNÉES**

Nous vous présentons Mlle. Hawa CAMARA, titulaire d'une licence en Finance - Comptabilité de L'Institut des Sciences Politiques, Relations Internationales et Communication (ISPRIC) à Bamako, Mali.

Mlle. CAMARA a décidé de se consacrer à la finance car elle joue un rôle essentiel dans la compétitivité et la richesse d'un pays. Elle permet de s'assurer que toutes les décisions créent de la valeur et engendrent de la richesse.

Avec la formation qu'elle a reçue, Mlle. CAMARA compte se mettre à la disposition des entreprises Maliennes à travers ses connaissances et atouts pour les aider à prendre les bonnes décisions et à avoir une bonne santé financière. De cette manière, elle compte contribuer à la prospérité et au développement de son pays, le Mali.

Comme valeurs, Mlle. CAMARA prône l'honnêteté, le respect, l'humilité, la générosité et l'authenticité. Au sein de BiD, Mlle. CAMARA évoluera dans le domaine de l'Evaluation d'Impacts & l'Analyse de Données.



Papa Zamblé CISSOUMA

Master en Système
d'Information Audit et
Contrôle de Gestion
Master en
Comptabilité, Contrôle,
Audit

Institut Supérieur
d'ingénierie et des
Affaires (ISGA),
Marrakech, Maroc
&
Université Bretagne
Sud, Lorient/Vannes,
France

**PROFIL À BID:
EVALUATION DES ENTREPRISES ET
AUDIT**

Nous vous présentons M. Papa Zamblé CISSOUMA, passionné par le monde de l'entrepreneuriat et ayant la ferme conviction d'être un pilier central pour le développement de son pays, le Mali, et des entreprises qui s'y trouvent. M. CISSOUMA est titulaire d'un Master en Système d'Information Audit et Contrôle de Gestion et d'un Master en Comptabilité, Contrôle, Audit, respectivement de l'Institut Supérieur d'ingénierie et des Affaires (ISGA) à Marrakech, Maroc et de l'Université Bretagne Sud, à Lorient/Vannes, France. Afin de contribuer au développement des entreprises Maliennes, M. CISSOUMA se donne pour mission de les sensibiliser sur l'importance de la planification et du contrôle financier.

M. CISSOUMA a la ferme conviction que pour relever les défis quotidiens, il faut se donner les moyens, d'où son intérêt pour la citation suivante :

« Notre désir de réussite doit être supérieur à notre peur de l'échec. »

Au sein de BiD, M. CISSOUMA évoluera dans le domaine de l'Evaluation des entreprises et l'Audit.



Assétou FANE

**Licence en
Informatique de
Gestion, Sécurité –
Réseau**

**Institut Africain de
Management
(IAM), Bamako,
Mali**

**PROFIL À BID:
GESTION INFORMATIQUE**

Titulaire d'une licence en Informatique de Gestion, spécialisation Sécurité-Réseau de l'Institut Africain de Management (IAM) à Bamako, Mali, elle répond au nom d'Assétou FANE.

Après un brillant parcours dans les classes fondamentales, elle a été au camp d'Excellence en 2014 à la suite de ses résultats au Diplôme d'Etudes Fondamentales (DEF). Au lycée, Mlle. FANE était à l'aise avec les matières scientifiques d'où le choix porté sur la filière Sciences Exactes, où elle obtint son Baccalauréat.

Curieuse de voir et de comprendre comment les ordinateurs arrivent à satisfaire les besoins des utilisateurs, elle décide à l'université de faire l'informatique afin de répondre à ses multiples questions.

Pour Mlle. FANE, sa participation au programme de Stage de BiD va lui permettre de se familiariser avec le monde professionnel et avoir de l'expérience qui elle espère lui permettra de réaliser ses projets. Sa soif d'apprendre de nouvelles choses est la principale source de sa motivation. Elle souhaite amener sa touche personnelle dans le monde professionnel en sensibilisant les entreprises Maliennes sur l'importance de la sécurisation des données et services, et les aider à mettre en place des solutions pour remédier aux problèmes de sécurité. Aînée de sa famille, Mlle. FANE est déterminée à atteindre ses objectifs car elle veut être un exemple pour ses frères et sœurs et pour d'autres.

Au sein de BiD, Mlle. FANE évoluera dans le domaine de l'Informatique.



Cheickné MAIGA

Master Professionnel en
Marketing et Stratégie

Centre Africain
d'études supérieures en
gestion (CESAG),
Dakar, Sénégal

**PROFIL À BID:
MARKETING**

Titulaire d'un Master Professionnel en Marketing et Stratégie du Centre Africain d'études supérieures en gestion (CESAG) à Dakar, Sénégal, nous vous présentons M. Cheickné MAIGA, passionné de réflexions philosophiques et d'entrepreneuriat.

Après l'obtention de son Baccalauréat, M. MAIGA a opté pour les sciences de la gestion d'entreprise à l'université car passionné par l'entrepreneuriat, il était persuadé qu'un bon entrepreneur c'est celui qui connaît les bonnes pratiques en matière de gestion d'entreprises et qui sait gérer les ressources humaines et matérielles de façon optimale dans le but d'atteindre ses objectifs.

Monsieur MAIGA compte contribuer à l'amélioration des entreprises au Mali en les sensibilisant sur la nécessité d'avoir une stratégie de Marketing efficace, qui selon lui est l'une des étapes clé pour se pérenniser et avoir un bon standing international.

Au sein de BiD, M. MAIGA évoluera dans le domaine du Marketing.

JUIN 2021

MERCI

RESTEZ CONNECTÉ POUR SUIVRE LEURS PARCOURS



A travers nos activités diverses, nous restons convaincus qu'il est impératif de développer un contenu local de qualité à travers l'élaboration de stratégies, le développement organisationnel, le développement du capital humain pour la croissance économique durable des entreprises Maliennes, mais aussi de l'économie en général. De ce fait, BiD est réconforté dans sa perspective de support holistique de propulser les entreprises du secteur minier afin qu'elles soient plus fortes et plus compétitives. Nous sommes reconnaissants du soutien de Barrick, mais aussi de notre cohorte et de tous les acteurs qui participent activement et nous accompagnent dans nos activités.

Team BiD

BAOBAB INTELLIGENCE & DEVELOPMENT
(Data, Analytics and Strategies)

Baco Djicoroni ACI, Rue 640, Lot 704 - BAMAKO, MALI
Téléphone: (+223) 44 90 53 45
E-mail: info@baobabinteldev.com

© 2021 Baobab Intelligence & Development, Tous droits réservés
N'hésitez pas à partager ce document



BAOBAB INTELLIGENCE & DEVELOPMENT
Data, Analytics and Strategies

BiD INTERNSHIP PROGRAM

1ST COHORT



DESCRIPTION

Human Capital Development being one of the essential pillars for Baobab Intelligence & Development, we implement various practices to align ourselves with this approach. Within this context, one of our key activities this year was the launch of our internship program, which aims to generate a talent pool of young professionals with different backgrounds and experiences, from the best Malian universities and the diaspora.

We have now finalized the selection of the first cohort, and we are pleased to present to you the profiles we have selected. These interns will be a critical contribution to BiD, as well as to Malian companies, so that they can become world class in terms of expertise and the delivery of quality products and services.

SELECTED
PROFILES



Hawa CAMARA

Bachelor's degree in
Finance & Accounting

Institute of Political
Sciences, International
Relations and
Communication (ISPRIC),
Bamako, Mali

**PROFILE AT BID:
IMPACT ASSESSMENT AND DATA
ANALYTICS**

We are pleased to introduce you to Miss Hawa CAMARA, who holds a bachelor's degree in Finance and Accounting from the Institute of Political Sciences, International Relations and Communication (ISPRIC) in Bamako, Mali.

Miss CAMARA decided to dedicate herself to finance because it plays an essential role in the competitiveness and wealth of a nation. It ensures that all decisions create value and generate wealth. With the training she received, Miss CAMARA intends to assist Malian companies by using her knowledge and abilities to help them make the right decisions and have a good financial standing. In doing so, she wants to contribute to the prosperity and development of her country, Mali.

As values, Miss CAMARA upholds honesty, respect, humility, generosity, and authenticity. At BiD, Miss CAMARA will evolve in the field of Impact Assessment & Data Analytics.



Papa Zamblé CISSOUMA

Master's degree in
Information System
Audit and Management
Control

Master's degree in
Accounting, Control and
Audit

Higher Institute of
Engineering and
Business (ISGA),
Marrakech, Morocco
&
Université Bretagne
Sud, Lorient/Vannes,
France

We are pleased to introduce you to Mr. Papa Zamblé CISSOUMA, who is passionate about entrepreneurship and has the firm conviction that

he must contribute to the development of his country, Mali, and the companies therein.

Mr. CISSOUMA holds a master's degree in Information System Audit and Management Control and a master's degree in Accounting, Control and Audit respectively from the Higher Institute of Engineering and Business (ISGA) in Marrakech, Morocco and the Université Bretagne Sud, Lorient/Vannes, France.

In order to contribute to the development of Malian companies, Mr. CISSOUMA's ambition is to encourage them to adopt proper financial planning and control strategies.

For Mr. CISSOUMA, to meet daily challenges, we must give ourselves the means, hence his interest in the following quote:

"Our desire for success must be greater than our fear of failure. "

At BiD, Mr. CISSOUMA will evolve in the field of Business Evaluation and Audit.

**PROFILE AT BiD:
BUSINESS EVALUATION AND AUDIT**



Assétou FANE

Bachelor's degree in
Information Technology
Management

African Institute of
Management (IAM),
Bamako, Mali

PROFILE AT BID: INFORMATION TECHNOLOGY MANAGEMENT

With a bachelor's degree in Information Technology Management, and a specialization in Network Security from the African Institute of Management (IAM), in Bamako, Mali, we are introducing you to Miss Assétou FANE.

After a brilliant path in primary and middle school, she participated in the Pupils Excellence Camp in 2014. In high school, Miss FANE was very comfortable with scientific subjects, hence her choice to study Exact Sciences, in which she obtained her high school diploma.

Curious to see and understand how computers manage to satisfy the needs of users, she decided in college to study Information Technology to answer the many questions she had.

For Miss FANE, her participation in BiD's internship program will enable her to familiarize herself with the professional world and gain experience that she hopes will allow her to accomplish her future projects. Her eagerness to learn new things is the main source of her motivation. She wants to bring her personal touch to the professional world by raising awareness on the importance of securing data and services, and helping Malian companies implement solutions to address security issues.

The eldest of her family, Miss FANE is determined to achieve her goals because she wants to be an example for her brothers and sisters and others.

At BiD, Miss FANE will evolve in the field of Information Technology (IT) Management.



Cheickné MAIGA

Professional Master's
degree in Marketing
and Strategy

African Center for
Graduate Studies in
Management (CESAG),
Dakar, Sénégal

PROFILE AT BID: MARKETING

With a Professional Master's degree in Marketing and Strategy from the African Center for Graduate Studies in Management (CESAG), we are pleased to introduce you to Mr. Cheickné MAIGA, who is passionate about philosophical discussions and entrepreneurship.

After obtaining his high school diploma, Mr. MAIGA opted for Business Management in college because he was passionate about entrepreneurship. He is convinced that a good entrepreneur is one who knows the best practices in business management and who knows how to manage human and material resources in an optimal way to achieve objectives.

Mr. MAIGA intends to contribute to the development of companies in Mali by raising awareness on the need to have an effective marketing strategy, which according to him is one of the key steps to become sustainable and having a good international standing.

At BiD, Mr. MAIGA will evolve in the field of Marketing.

JUNE 2021

THANK YOU

STAY TUNED AND FOLLOW THEIR JOURNEY



Thanks to our various activities, we realized that it is imperative to develop quality local content through strategy development, organizational development and human capital development to ensure a sustainable economic growth for Malian companies and the economy in general. Consequently, BiD is reassured about its perspective of providing holistic support to propel companies in the mining sector to be stronger and more competitive. We are grateful for the support of Barrick, but also of our cohort and all the stakeholders who actively participate and support us in our activities.

Team BiD

BAOBAB INTELLIGENCE & DEVELOPMENT
(Data, Analytics and Strategies)

Baco Djicoroni ACI, Street 640, Lot 704 - BAMAKO, MALI
Phone: (+223) 44 90 53 45
E-mail: info@baobabinteldev.com

© 2021 Baobab Intelligence & Development, All Rights Reserved
Please, don't hesitate to share this document